

Centre d'études et d'expertise sur le risque, l'environnement, la mobilité et l'aménagement

Center for studies and expertise on risks, Environment, Mobility, and Urban and Country Planning

위험, 환경, 이동성과 개발에 관한 연구 및 전문 지식 센터

Depuis le 1^{er} janvier 2014, les 8 CETE, le Certu, le Cetmef et le Sétra ont fusionné pour former le Cerema.
On January 1st 2014, 11 centres, namely the 8 CETEs, the Certu, the Cefmef and the Setra merged to form Cerema.



Notre identité Our identity

29 implantations en France
sites in France

3 100 personnes
employees

66 pôles de compétences et d'innovation
national expertise hubs

220 experts nationaux et internationaux
national and international experts

33 équipes de recherche associées
associated research teams

- **ancrage territorial fort**
strongly rooted in the regions
- **expertise et pluridisciplinarité**
expertise and interdisciplinarity
- **complémentarité avec les autres organismes du réseau scientifique et technique**
complementary with other scientific organisations and technical network of the Ministry of Sustainable Development
- **relations avec les milieux scientifiques et universitaires et les acteurs internationaux**
relationship with the scientific and academic world and European and international stakeholders

L'expertise publique pour le développement durable des territoires
The public expertise for sustainable territories



www.cerema.fr